
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 22. juni 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 881 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 881:  

”Ministeren bedes oplyse, hvad det konkret betyder for trygheden for fynske patien-

ter og patienter på øerne f.eks. Lyø med f.eks. hjertestop, at antallet af akuthelikop-

terflyvninger fra Billund er steget og akuthelikopteren dermed ofte er optaget? Der 

henvises til artiklen ”Akutlægehelikoptere afgørende for hjertepatienter” fra Danske 

Regioner den 22. juni 2022” 

 

Svar: 

Der henvises til svar på spørgsmål nr. 555 (alm. del) af 25. maj 2022.  

 

Heraf fremgår det bl.a., at Danmarks 4 akutlægehelikoptere indgår i ét samlet setup, 

som medvirker til at give en robusthed i den samlede helikopterdækning, idet en re-

gion har mulighed for at trække på et af de øvrige helikopterberedskaber, hvis deres 

”primære” helikopter er optaget samtidig med, at der opstår en ny hændelse i regio-

nen, som kræver en akutlægehelikopter.   
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